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PROTOKÓŁ NR VI/2018 

z Sesji Rady Gminy Lipka 
odbytej dnia 15 marca 2019 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury 
 
 

Sesja odbyła się w godzinach 1300 – 1423  
 
Udział wzięli: 
 

• 14 radnych   
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

• 17 sołtysów  
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

• Zaproszeni goście 
Lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Obecni: 
 
Przemysław Kurdzieko  Wójt Gminy Lipka 
Anna Orzechowska  Sekretarz Gminy Lipka 
Barbara Marzec  Skarbnik Gminy Lipka 
Julita Milczyńska  Prasa lokalna „Aktualności Złotowskie”  
 
Termin, miejsce i porządek obrad podane zostały do publicznej wiadomości w sposób 
zwyczajowo przyjęty – załącznik nr 4 do protokołu. 
 
1. Otwarcie sesji. 
 
Otwarcia szóstej Sesji Rady Gminy Lipka dokonał Przewodniczący Rady Gminy Lipka 
Piotr Wandas, który przywitał Wójta Gminy Lipka Przemysława Kurdzieko, Panią 
Sekretarz, Panią Skarbnik, wszystkich radnych,  zaproszonych gości oraz  pracowników 
Urzędu Gminy Lipka.  
 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Prowadzący obrady stwierdził, że na 15 radnych według listy obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 14 radnych wobec czego Rada Gminy Lipka jest władna podejmować 
prawomocne uchwały. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas poinformował, że w zarządzeniu                  
z dnia 08 marca 2019 roku przedstawiony został porządek obrad. Zapytał, czy są 
propozycje jego zmiany? Wójt zawnioskował, aby do porządku obrad wprowadzić 
następujące uchwały:  
g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipka na lata 2019-2027.  
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h) wyrażenia woli odpłatnego nabycia działki numer ewidencyjny 274 położonej 
obręb Lipka, gm. Lipka  
i) warunków udzielania bonifikat od opłat jednorazowych z tytułu przekształcenia 
prawa użytkowania wieczystego gruntów stanowiących własność Gminy Lipka w 
prawo własności tych gruntów i wysokości stawek procentowych tych bonifikat. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas zarządził głosowanie w sprawie 
przyjęcia wprowadzonych zmian w porządku obrad. 
 
 „za”               14 głosów  (nieobecny K. Olczak)  
„przeciw”  0 głosów, 
„wstrzymało się” 0 głosów. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
Załącznik nr 5 – głosowanie imienne. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas zarządził głosowanie w sprawie 
przyjęcia zmienionego porządku obrad. 
 
 „za”               14 głosów  (nieobecny K. Olczak)  
„przeciw”  0 głosów, 
„wstrzymało się” 0 głosów. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Załącznik nr 6 – głosowanie imienne.  
 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas poinformował, że protokół z V Sesji 
Rady Gminy Lipka był do wglądu w Urzędzie Gminy, w Biurze Rady- pokój nr 1. Został 
również przesłany drogą elektroniczną wszystkim radnym. Do dnia sesji nie wpłynęły 
uwagi do protokołu, w związku z tym zaproponował głosowanie nad jego przyjęciem. 
„za”   14 głosów  (nieobecny K. Olczak) 
„przeciw”  0 głosów, 
„wstrzymało się” 0 głosów. 
Radni jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej Sesji Rady Gminy Lipka  Nr V/18.  
Radny Ryszard Pacholik podziękował za przyjęcie jego wniosku dotyczącego wysyłania 
protokołów z Sesji Rady Gminy Lipka drogą elektroniczną.  
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Lipka poinformował, że Wójt chciałby złożyć 
podziękowania Pani sołtys Karinie Małaszniak, która ze względów służbowych nie mogła 
uczestniczyć w uroczystości Dnia Sołtysa. Włodarz Gminy podziękował Pani Karinie za 
wieloletnią współpracę w imieniu radnych oraz pracowników Urzędu Gminy w Lipce.  
Pani Karina podziękowała za życzenia oraz dodała, że nadal chętnie będzie 
współpracować z mieszkańcami Scholastykowa.   
 
5. Informacja Wójta oraz Przewodniczących Komisji Rady Gminy Lipka                                 
z działalności w okresie międzysesyjnym.  
 

Wójt Gminy Lipka poinformował radnych, że otrzymaliśmy dofinansowanie na 
Klub Seniora, który będzie się znajdował w Gminnym Ośrodku Kultury w Lipce. Klub 
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Seniora będzie funkcjonował 2-3 razy w tygodniu. Seniorzy będą mieli zapewnioną wizytę 
fizjoterapeuty, będą przeróżne zajęcia oraz zorganizowany zostanie wyjazd nad basen.   

Następnie Wójt poinformował radnych, że złożyliśmy wniosek na doposażenie 
ogródka dydaktycznego, oraz wniosek do Ministerstwa Sportu i Turystyki na 
zagospodarowanie placu przy ulicy Strażackiej na utworzenie Otwartej Strefy 
Aktywności.  

Wójt wspomniał również, że otrzymaliśmy również dofinansowanie od 
Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej na utworzenie Gminnego Żłobka dla 20 
maluszków. Wkład własny na to przedsięwzięcie to kwota 150 tys. zł. Włodarz Gminy 
wspomniał, że zostanie zaadoptowane na ten cel jedno piętro Szkoły Podstawowej na 
ulicy Gajowej. Ma zostać zrobiona wózkownia, stołówka, oraz mają zostać dostosowane 
toalety, również ma zostać zrobiony plac zabaw. Do końca roku jest czas na realizację tego 
zadania.   

Kolejno Wójt Przemysław Kurdzieko poinformował o konkursie na sołtysa. 
Wspomniał, że organizatorem jest Lokalna Grupa Działania Krajna Złotowska. Konkurs 
przeprowadzony będzie w jednym etapie. Czas trwania Konkursu ustala się od 12 marca 
2019 roku do 26 marca 2019 roku. Celem konkursu jest promocja obszaru 
Stowarzyszenia LGD Krajna Złotowska i najbardziej aktywnych sołtysów z powiatu 
złotowskiego, którzy podejmują działania na rzecz integracji społeczności lokalnej, dbają 
o rozwój sołectwa i gminy. Rozstrzygnięcie konkursu nastąpi dnia 04 kwietnia 2019 roku.  
Wójt dodał, że zostanie wyłoniony 1 laureat. Wspomniał również, że konkurs jest 
dedykowany dla byłych sołtysów. Nagrodą główną jest wyjazd studyjny do Bułgarii.  
 Gospodarz wspomniał, że 08 marca obchodziliśmy Dzień Sołtysa i podziękował 
wszystkim za udział w tej uroczystości.  
 Następnie Wójt poinformował wszystkich, że na naszym terenie jest już 
zarejestrowanych 5 Kół Gospodyń Wiejskich, oraz że kilka jest już w fazie rejestracyjnej. 
Wójt zaprosił wszystkie koła na spotkanie informacyjno-szkoleniowe w dniu 22 marca 
2019 roku, podczas którego będzie można dowiedzieć się o procesie rejestracyjnym, 
funkcjonowaniu Kół, oraz wielu ważnych rzeczy. Włodarz dodał, że zachęca do obecności 
również te sołectwa, w których planuje się stworzenie takich Kół.  
 Na koniec swojej wypowiedzi Wójt poinformował, że otrzymaliśmy 
dofinansowanie z FOGR na prace związane z ochroną, rekultywacją i poprawą jakości 
gruntów rolnych dla przedsięwzięcia dotyczącego budowy drogi dojazdowej do gruntów 
rolnych.  

Następnie przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Sportu Pan Paweł Tuschik 
poinformował wszystkich, że Komisja odbyła się w dniu 12 marca 2019 roku, podczas 
której omawiana była informacja za rok ubiegły o dotacjach udzielonych 
Stowarzyszeniom działającym na terenie gminy, następnie analizowano wykonanie 
budżetu za rok ubiegły w oświacie, kulturze i świetlicach. Radni zapoznali się również         
z uchwałami przygotowanymi na VI Sesję Rady Gminy Lipka oraz funkcjonowaniem 
Biblioteki Gminnej w Lipce oraz Koła Historycznego działającego przy Bibliotece Gminnej 
w Lipce.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że w ostatnim czasie nie 
odbyła się Komisja Rewizyjna.  

Przewodnicząca Komisji Socjalnej i Porządku Publicznego Danuta Polak 
poinformowała radnych, że Komisja obradowała w dniu 11 marca 2019 roku. 
Przedmiotem obrad była:  

• Analiza działalności GOK w Lipce oraz WDK w Wielkim Buczku w zakresie 
zagospodarowania czasu wolnego dzieci i młodzieży,   
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• Analiza działalności GOPS, w tym: 
-świadczenia socjalne, 
-świadczenia alimentacyjne, 
- świadczenia rodzinne,  
- świadczenia wychowawcze 
- sytuacja rodzin wielodzietnych, 
- sytuacja osób starszych i samotnych, 
- dożywianie dzieci, 
- usługi opiekuńcze. 
Omawiana była również informacja o gospodarce ściekowej w Gminie Lipka (ilość 
złożonych wniosków o dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków, 
ilość przydomowych oczyszczalni ścieków, szamb oraz ilość osób podłączonych do sieci 
kanalizacyjnej). Przewodnicząca dodała również, że radni zapoznali się z projektami 
uchwał przygotowanymi na VI  Sesję Rady Gminy Lipka. 

Wiceprzewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Pan Mateusz 
Chabros wspomniał, że Komisja spotkała się w dniu 14 marca 2019 roku. Tematy 
poruszane podczas Komisji: 

• Informacja w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy 
Lipka. 

• Radni zapoznali się również  z uchwałami przygotowanymi na VI Sesję Rady Gminy 
Lipka 

 
6. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych 
 

• Radna Krystyna Kozdra poinformowała wszystkich, że 18 marca 2019 roku 
odbędzie się spotkanie informacyjne dla sołtysów. 

• Następnie radna Kozdra poprosiła Prezesa ZGK Lipka Sp. z o.o, aby zrobić 
przeglądy dróg gminnych, które wymagają napraw.  

• Kolejno radna Krystyna Kozdra poinformowała kierownika PZD Pana Romana 
Nowastowskiego, że drogi powiatowe są ładnie odkrzaczone, ale jest bardzo dużo 
dziur, w związku z czym prosi o połatanie tych dziur.  

• Radna Danuta Polak poinformowała wszystkich, iż dnia 31 stycznia 2019 roku 
odbyło się posiedzenie Społecznej Rady Szpitala, na którym były wprowadzone 
zmiany w regulaminie. Padła również propozycja, aby gminy dołożyły się do 
oddziału paliatywnego.  

• Radny Mateusz Chabros przypomina o poboczu do Potulic i wycince suchych 
konarów drzew wzdłuż tej drogi.  

 
Odpowiedzi Wójta Gminy Lipka na zadane pytania.  
 

• Wójt Gminy Lipka poinformował radnych, że rozmawiał z Dyrektorem Jaskólskim 
o tym, aby skierował ekipę do łatania dziur w drogach powiatowych położonych 
w Gminie Lipka.  

 
Odpowiedzi Romana Nowastowskiego – kierownika Powiatowego Zarządu 
Dróg w Złotowie na zadane pytania.  
 

• Kierownik Nowastowski wspomniał, że sukcesywnie od czterech dni łatają dziury 
w drogach powiatowych w Gminie Lipka. 
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7. Sprawy różne i zapytania uczestników sesji.  
 

• Sołtys Gliwa wspomniał, że rolnicy zgłaszali mu, że na drodze Lipka-Bługowo jest 
duże zakrzaczenie, w związku z czym prosi o wycięcie tych krzaków.  

• Kolejno sołtys Gliwa wspomniał, że właściciele posesji numer 3 i 4 w Bługowie 
proszą o poprawę dojazdu do ich nieruchomości.  

• Sołtys Wielkiego Buczka poinformował Wójta, że krążą pogłoski o powstaniu 
Parku Krajobrazowego. Dodał, że rolnicy obawiają się, że to ograniczy ich 
możliwości rozwoju. Zapytał również, czy o powstaniu takiego parku będą 
informowani w przyszłości mieszkańcy? Sołtys poprosił również o 
poinformowanie mieszkańców, kto będzie decydować, aby powstał taki Park 
Krajobrazowy.  

 
Odpowiedzi Wójta Gminy Lipka na zadane pytania.  
 

• Wójt powiedział, że wniosek sołtysa Bługowa zostanie skierowany do realizacji.  
• Następnie włodarz Gminy wspomniał, że otrzymał zaproszenie na spotkanie 

dotyczące ewentualnego powstania Parku Krajobrazowego na terenie Zakrzewa. 
Dodał, że część Czyżkowa i Buczki mogłyby wchodzić do tego Parku 
Krajobrazowego. Poinformował również, że były prezentowane zakazy jakie 
byłyby wprowadzone jakby potencjalnie powstał taki Park. Wójt wspomniał 
również, że Sejmik Województwa Wielkopolskiego podejmie taką decyzję, ale 
zobowiązani są do zaciągnięcia opinii Rady Gminy. Wójt dodał, że działa w imieniu 
mieszkańców, plusami powstania takiego Parku Krajobrazowego jest to, że można 
będzie pozyskać środki na ścieżki dydaktyczne, oraz byłaby większa promocja 
naszego terenu. Włodarz Gminy powiedział również, że nie wyobraża sobie, aby 
nie zaciągnąć opinii mieszkańców, rolników oraz przedsiębiorców. Wspomniał 
również, że na spotkaniu, w którym uczestniczył wspomniano, że można będzie 
modyfikować strefę ochrony przyrody, ponieważ obecnie jest to obecnie etap 
konsultacji. Wójt Przemysław Kurdzieko powiedział, że opinie na temat Parków są 
różne w niektórych częściach Polski. Włodarz Gminy poinformował radnych, że 
jak na razie nie ma zdania w tym temacie, ponieważ na razie ma zbyt mało 
informacji. To wszystko będzie uzależnione od wprowadzonych zakazów. 
Samorządy na pewno otrzymają projekty uchwał do zaopiniowania. Na koniec 
dodał, że jak będzie posiadał więcej informacji, to zorganizuje spotkanie 
informacyjne dla mieszkańców, ponieważ na pewno decyzja nie będzie 
podejmowana jednoosobowo.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas poinformował wszystkich, że 
również uczestniczył w tym spotkaniu informacyjnym odnośnie postania Parku 
Krajobrazowego. Wspomniał, że w przeciągu sześciu miesięcy powinna się odbyć 
konsultacja z mieszkańcami.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka ogłosił przerwę od godziny 1333-1355. 
 
8.  Podjęcie uchwal w sprawie: 
 
a)przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 
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Pani Skarbnik Barbara Marzec wspomniała, że przyznaje się dotacje na prace konserwatorskie          
i restauratorskie przy zabytku – ołtarzu bocznym południowym i ołtarzu bocznym północnym        
w Kościele parafialnym pod wezwaniem Trójcy Świętej w Wielkim Buczku, gmina Lipka,  
wpisanym do rejestru. Kwota przyznana w 2019 roku wynosi 10.000,00 zł. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Nikt z radnych nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”                                          14 głosów (nieobecny K. Olczak)  
„przeciw”                               0 głosów  
„wstrzymało się”                0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 7 – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr VI/31/19 w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu. 
 
b)  poboru podatków od osób fizycznych w drodze inkasa oraz określenia inkasentów                
i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
 
Pani Skarbnik Barbara Marzec wspomniała, że uchwała była szczegółowo omawiana na 
wszystkich stałych komisjach. Pani Skarbnik powiedziała, że w związku,  z tym, że mamy 
dziesięciu nowych sołtysów, którzy są inkasentami, to jesteśmy zobligowani do podjęcia niniejszej 
uchwały. Na koniec Pani Skarbnik poinformowała wszystkich, że  stawka procentowa 
wynagrodzenia dla wszystkich inkasentów jest ustalona w wysokości 5% od zainkasowanych 
osobiście należności bieżących oraz stałe wynagrodzenie w wysokości 400 zł kwartalnie 
pozostały bez zmian. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Nikt z radnych nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”                                          12 głosów (nieobecny K. Olczak)  
„przeciw”                               0 głosów  
„wstrzymało się”                2 głosy (D. Polak, P. Tuschik)  
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 9 – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr VI/32/19 w sprawie poboru podatków od osób fizycznych w drodze inkasa 
oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. stanowi załącznik nr 10 
do niniejszego protokołu. 
 

c) projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 
 
Pani Sekretarz omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że niniejszy regulamin dotyczy 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Lipka. 
Regulamin określa prawa i obowiązki przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjnego 
oraz odbiorców usług. Do projektu zostały naniesione poprawki sugerowane przez 
Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Bydgoszczy.  
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Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. 
Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   14 głosów (nieobecny K. Olczak) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 11 – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr VI/33/19 w sprawie projektu regulaminu dostarczania wody                             
i odprowadzania ścieków stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 
d) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Lipka w 2019 roku.  
 
Pani Sekretarz omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że zgodnie z ustawą o ochronie 
zwierząt jesteśmy zobowiązani do podjęcia niniejszej uchwały. Pani Sekretarz dodała, że 
projekt uchwały był szczegółowo omawiany podczas wszystkich stałych komisji Rady 
Gminy Lipka.  
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. 
Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   14 głosów (nieobecny K. Olczak) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 13 – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr VI/34/19 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Lipka           
w 2019 roku stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 
e) zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Lipka dla spółek wodnych, 
trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji oraz sposobu jej rozliczenia.  
 
Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały. Wspomniała, że w uchwale określa się zasady 
udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Lipka spółkom wodnym, a także tryb 
postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposób jej rozliczania. Dodała, że Spółka 
wodna może otrzymać dotacje celową na bieżące utrzymanie wód i urządzeń wodnych 
oraz na dofinansowanie inwestycji realizowanych na terenie Gminy Lipka. Łączną kwotę 
dotacji dla spółek wodnych na dany rok budżetowy określa Rada Gminy Lipka w uchwale 
budżetowej. Wysokość udzielonej dotacji dla spółki wodnej nie może przekroczyć 80 % 
kosztów realizacji zadania. Pani Skarbnik powiedziała, że Spółka otrzyma 10000,00 zł 
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dotacji. Na koniec Skarbnik Barbara Marzec poinformowała radnych, że przyznanie 
dotacji następuje na podstawie pisemnego wniosku spółki wodnej, którego wzór stanowi 
załącznik Nr 1 do niniejszej uchwały. Wnioski o udzielenie dotacji należy składać                     
w Urzędzie Gminy Lipka do dnia 31 marca danego roku budżetowego. Wnioski na 2019 
rok należy złożyć w terminie do dnia 30 czerwca 2019 r. Pani Skarbnik zaznaczyła, że taki 
wniosek Spółka Wodna już złożyła do Wójta Gminy Lipka.  
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. 
Radny Mateusz Chabros zapytał się stroną rozstrzygającą niniejszej uchwały jest tylko 
Wójt?  
Pani Skarbnik powiedziała, że tak. Wójt Gminy Lipka dokonuje oceny wniosków o 
przyznanie dotacji celowej, na podstawie której rozstrzyga w przedmiocie udzielenia 
dotacji oraz jej wysokości. Przy ocenie wniosków uwzględnia się znaczenie zadania dla 
gospodarki wodnej, wysokość środków przeznaczonych w budżecie gminy Lipka na 
dotacje dla spółek wodnych. A w przypadku mniejszej ilości środków w budżecie Gminy 
Lipka, zarezerwowanych na ten cel, niż suma środków wnioskowanych przez spółki 
wodne, spełniające kryteria określone w przedmiotowej uchwale, wysokość przyznanej 
dotacji zostanie umniejszona proporcjonalnie do posiadanych w budżecie Gminy Lipka 
środków przeznaczonych na ten cel i wysokości wnioskowanych środków. 
Wójt Gminy Lipka w terminie nie dłuższym niż 30 dni od dnia złożenia wniosku pisemnie 
powiadamia wnioskodawcę o sposobie rozpatrzenia wniosku oraz o wysokości 
przyznanej dotacji, wzywając jednocześnie wnioskodawców, którym przyznano dotacji 
do zawarcia umowy. Na koniec swojej wypowiedzi Pani Skarbnik powiedziała, że 
wszelkie informacje mogą zostać udostępnione radnym.  
Przewodniczący Rady Gminy w Lipce Pan Piotr Wandas powiedział, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa będzie mogła się zapoznać z całą tą procedurą 
przyznawania dotacji podczas obrad Komisji.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   14 głosów (nieobecny K. Olczak) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 15 – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr VI/35/19 w sprawie zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy 
Lipka dla spółek wodnych, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji oraz 
sposobu jej rozliczenia stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
 
f) zmiany uchwały budżetowej gminy Lipka na 2019 rok. 
 
Pani Skarbnik Barbara Marzec poinformowała radnych, że dochody będą wynosić po 
zmianie 28.644.334,66 zł, w tym dochody bieżące -  214.631,83 zł (po zmianie   
25.592.555,17 zł) , a dochody majątkowe + 756.779,49 zł (po zmianie     3.051.779,49 zł).  
Natomiast wydatki wynoszą + 266.054,20 zł  (po zmianie 23.842.822,20 zł), w tym 
wydatki bieżące  + 61.273,96 zł (po zmianie 22.239.404,57 zł), natomiast wydatki 
majątkowe  będą wynosić  +204.780,24 zł (po zmianie 1.540.758,67 zł). Na koniec Pani 
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Skarbnik poinformowała o zadaniu tj. „Dofinansowanie zakupu radiowozu osobowego 
typu SUV dla Komendy Powiatowej Policji w Złotowie w kwocie 25000,00 zł.  
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. 
Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   14 głosów (nieobecny K. Olczak) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 17 – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr VI/36/19 w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Lipka na 2019 
rok stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
 
g) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipka na lata 2019 – 
2027.  
 
Pani Skarbnik Barbara Marzec poinformowała radnych, że w wykazie przedsięwzięć 
dokonano zmian w planie głównie z tytułu przesunięcia niezrealizowanych wydatków     
w 2018 roku na 2019 rok, tj. w ramach wydatków na realizowane z udziałem środków 
europejskich: 

• Utworzenie dodatkowych miejsc przedszkolnych w gminie Lipka wraz z 
rozszerzeniem oferty edukacyjnej oraz wsparciem dla nauczycieli (Łączne nakłady 
finansowe bez zmian; Limit 2019 zwiększono o 26.044,11 zł, po zmianach = 
186.850,42 zł)  

• Ja w internecie. Program szkoleniowy w zakresie rozwoju kompetencji cyfrowych 
(Łączne nakłady finansowe zwiększono o 16.800 zł po zmianach = 137.760,00 zł; 
Limit 2019 zwiększono o 24.505,78 zł, po zmianach=64.625,78 zł) 

Ponadto Barbara Marzec wspomniała radnym, że w kolejnych latach prognozy 
zaktualizowano wysokość wydatków na obsługę długu. Jednocześnie  przeliczono 
wydatki na odsetki od kredytów zaciągniętych na projekty współfinansowane ze środków 
europejskich (z tytułu kredytu na wyprzedzające finansowanie oraz kredytów na wkład 
własny). Dodatkowo zaktualizowano wysokość wydatków majątkowych do możliwości 
finansowych gminy w danym roku budżetowym.  
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. 
Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   14 głosów (nieobecny K. Olczak) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 19 – głosowanie imienne.  
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Uchwała nr VI/37/19 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Lipka na lata 2019 – 2027 stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
 
h) wyrażenia woli odpłatnego nabycia działki numer ewidencyjny 274 położonej            
obręb Lipka, gm. Lipka.  
 
Pani Sekretarz poinformowała radnych, że wyraża się wolę odpłatnego nabycia na rzecz 
Gminy Lipka działki nr ewidencyjny 274 położonej obręb Lipka, o powierzchni 0,0334 ha.  
Przedmiotowa nieruchomość zostanie przeznaczona na powiększenie terenu 
rekreacyjnego, urządzeń sportowych oraz zieleni gminnej na działkach nr ewidencyjny 
213 i 537/5 stanowiących własność Gminy Lipka. Ponadto cenę nabycia nieruchomości 
ustalono na kwotę  60,00 zł za 1m2. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. 
Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   14 głosów (nieobecny K. Olczak) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 21 – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr VI/38/19 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Lipka na lata 2019 – 2027 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.   
 
i) warunków udzielania bonifikat od opłat jednorazowych z tytułu przekształcenia 
prawa użytkowania wieczystego gruntów stanowiących własność Gminy Lipka           
w prawo własności tych gruntów i wysokości stawek procentowych tych bonifikat 
 
Wójt poinformował radnych, że w zeszłym roku zmieniły się przepisy, w związku z czym 
na mocy tych przepisów użytkowanie wieczyste przechodzi w prawo własności. 
Wspomniał również, że Gminy mają możliwość udzielania bonifikat. My 
zaproponowaliśmy udzielenia bonifikaty od opłaty jednorazowej należnej z tytułu 
przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntów stanowiących własność Gminy 
Lipka osobom fizycznym będącym właścicielami budynków mieszkalnych 
jednorodzinnych, lokali mieszkalnych lub spółdzielniom mieszkaniowym w wysokości: 
• 60% - w przypadku, gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w roku, w którym 
nastąpiło przekształcenie; 
• 50% - w przypadku, gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w drugim roku                   
po przekształceniu; 
• 40% - w przypadku, gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w trzecim roku                   
po przekształceniu; 
• 30% - w przypadku, gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w czwartym roku               
po przekształceniu; 
• 20% - w przypadku, gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w piątym roku                     
po przekształceniu; 
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• 10% - w przypadku, gdy opłata jednorazowa zostanie wniesiona w szóstym roku                  
po przekształceniu. 
Wójt dodał, że warunkiem udzielenia bonifikaty od opłaty jednorazowej za 
przekształcenie gruntu jest złożenie pisemnego wniosku o udzielenie bonifikaty wraz               
z oświadczeniem o zamiarze wniesienia opłaty jednorazowej oraz brak zaległości z tytułu 
opłat rocznych za użytkowanie wieczyste wobec Gminy Lipka związanych                                        
z nieruchomością będącą przedmiotem przekształcenia. Wniosek o udzielenie bonifikaty 
należy złożyć w terminie do dnia 1 marca roku, za który opłata jest wnoszona, przy czym 
wniosek za rok 2019 należy złożyć do dnia 31 grudnia 2019 roku. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. 
Nikt z radnych nie zabrał głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym 
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   14 głosów (nieobecny K. Olczak) 
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 23 – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr VI/39/19 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Lipka na lata 2019 – 2027 stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.   
 
Sołtys Marian Kuś podziękował w imieniu członków Spółki Wodnej za udzielenie dotacji.  
Następnie mł. aspirant Krzysztof Tomaszewski – zastępca Kierownika Posterunku Policji 
w Lipce podziękował za udzielone wsparcie finansowe na zakup radiowozu, który 
bardziej ułatwi pracę lokalnym policjantom.  
 
9. Zakończenie sesji.        
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas również podziękował za udział w VI 
Sesji Rady Gminy Lipka, po czym zamknął posiedzenie. Na tym protokół zakończono.  
 
 
Protokołowała:                             Piotr Wandas  
 
 
Monika Gręba               Przewodniczący Rady Gminy Lipka 
 

  
          

 


